

СЪДЪРЖАНИЕ

Христо Глушков. Будители и потомци	11
H. Glushkov. The Leaders of the Bulgarian Revival and Their Inheritors	11
НАПРАВЛЕНИЕ “Стара и средновековна история. Етно-културни и религиозни изследвания”	19
Стела Монева. Атинското буле	
Stela Moneva. The Athenian Boule	19
Живко Жеков. Хетайри и педзетайри до 359 г. пр. Хр. – мит или реалност	34
Z. Zhekov. Hetairoi and Pedzetairoi uo to 359 BC – Myth or Reality	34
Иван Тодоров. Абрупполис	42
Ivan Todorov. Abrupolis	42
Иванка Дончева. Брактът и брачните ритуали в Древна Гърция (според античните автори и керамографията)	46
Ivanka Dontcheva. Le mariage et les rituels matrimoniaux en Grece antique (selon des donnïies des auteurs antiques et la сйramographie)	46
Олег Александров, Димитрина Александрова. Българските земи в древността в учебниците по история и цивилизация	79
Oleg Alexandrov, Dimitrina Alexandrova. The Ancient history of the bulgarian lands in “History and Civilization” student`s book	79
Димитър Й. Димитров. Св. Грегенций/Григорий – един мизийски епископ в Южна Арабия през VI век?	94
D. J. Dimitrov. St. Gregentius/Gregorius – a Moesian Bishop in South Arabia in the VI Century?	94
Georgios Kardaras. The Bulgarians and the Avar Chaganate, 6th-9th c. A.D.	105
Г. Кардарас. Българите и Аварският хаганат, VI–IX век	105
Искра Мандова-Стоянова. Персийски и византийски монети, открити в гробовете на членове на семейство Шъ в гр. Гуюен, Китай	119
I. Mandova-Stoyanova. Persian and Byzantine coins found in the graveyard of Shi family in the town of Guyuan, China	119
Martian Homza. The Role of the imitatio Helenae in the Hagiography of Female Rulers until the Late Thirteenth Centures	128
Мартин Хомза. Ролята на Imitatio Helenae в агиографията на жените-владетелки до късния XII век	128
Пламен Павлов. Ивайло и Ногай (За българо-татарските отношения през 1277–1280 г.)	160
P. Pavlov. Ivailo and Nogay (On Bulgarian-Tatar Relations from 1277 to 1280)	160

Момчил Младенов. Българската църква и Лионската уния от 1274 г.	171
M. Mladenov. Bulgarian Church and the Union of Lyon of 1274	171
Мирела Велева. Османска Югоизточна Европа като част от идеята за европейско обединение през XVII в.	181
M. Veleva. Ottoman South-Eastern Europe as a Part of the Idea for European Unification in the 17 th Century.....	181
Мария Калицин. Султански фермани от добричките сиджили за войната на Османската империя с Русия и Австрия от 1787–1791 г.	189
M. Kalitsin. Sultan’s Fermans in the Dobrich Sicils Concerning the War of the Ottoman Empire Against Russia and Austria from 1787–1791	189
Христо Прешленов. Манастирската базилика “Св. Богородица Елеуса” в Несебър: топография, архитектура, обновяване	198
H. Preshlenov. The Monastery Basilica “St. Virgin Eleusa” in Nesebar: Topography, Architecture, Renovation	198
Ивелин Иванов. Обсадите в илюстровани готически манускрипти от XIII–XV в.	206
I. Ivanov. Sieges in the Gothic Manuscripts from 13th–15th Centuries	206
Wessam Farag. On the Theological Aspects that underpin Sunni Fundamental Islam	222
Уисам Фараг. За богословските аспекти, които подкрепят фундаменталния сунитски ислям	222
Миглена Петкова. Проблемът за българската оброчна пластика – историографски преглед	254
M. Petkova. The Problems of the Bulgarian Votive Plastic Arts – A Historio- graphical Survey	254
НАПРАВЛЕНИЕ “Нова и най-нова история. Държавност, образование, право и пропаганда”	267
Петко Ст. Петков. Българското националноосвободително движение през XIX век и Освобождението на България	267
Petko St. Petkov. The Bulgarian National Liberation Movement of the 19th Century and the Liberation of Bulgaria	267
Е. А. Лаптев. Организация представителств России в Болгарии в середине XIX в.	280
E. A. Laptev. Организация на представителствата на Русия в България в средата на XIX век	280
Ю. Н. Сергеев. Благотворительная деятельность Православного духовенства Уфимской епархии в годы русско-турецкой войны 1877-1878 г.	288
Ю. Н. Сергеев. Благотворителната дейност на православното духовенство на Уфимската епархия в годините на Руско-турската война 1877–1878 г.	288

Юлия Симеонова. Руско-турската война в съвременните учебници по история и цивилизация	292
Julia Simeonova. The Russo-Turkish War in the Current School Textbooks for History and Civilization	292
Милко Палангурски. Активност и география на вота, парламентарен обем и професионално-социален състав на VIII и IX ОНС	299
Milko Palangurski. Activity and Geography, the Size of the Parliament, Professional and Social Staff of the VIII and IX Ordinary Parliaments	299
Симеон А. Симеонов. Димо Кьорчев за българската перспектива след акта на Независимостта от 22.09.1908 г.	312
S. Simeonov. Dimo Kyorchev on the Bulgarian Perspective after the Independence Act of 22. 09. 1908	312
Милен Михов. Войните за национално обединение (1912–1918 г.) в митологията на Македонската историография	319
M. Mihov. The Wars of National Liberation (1912–1918) in the mythology of the Macedonian historiography	319
А. О. Целищев. България в планите на дипломатии антанты и централните държави в Първата световна война	328
А. О. Целищев. България в дипломатическите планове на Антантата и Централните сили в Първата световна война	328
Р. Р. Хамидуллин. България в освещениите нацистките средства на масовата информация (на примера на журнала «Фолк унд Райх»)	333
Р. Р. Хамидуллин. България в светлината на нацистките средства за масова информация (въз основа на примера на списанието „Фолк унд Райх“)	333
Лора Дончева. Партиите от Отечественния фронт и изработването на проекта за конституция от 4 октомври 1946 г.	337
L. Doncheva. The FATHERLAND FRONT Parties and the Working out of the Constitution Draft of 4th October 1946	337
Стефан Анчев. Политиката на САЩ в Западна Европа и на Балканите през първите години на “Студената война”	358
St. Anchev. US Policy in Western Europe and the Balkans during the First Years of the “Cold War”	358
Р. К. Хабибулин. Проблеми на конверсията на военната индустрия след края на Студената война и България	377
Р. К. Хабибулин. Проблемите на конверсията на военната индустрия след края на Студената война и България	377
Йордан Митев. Португалската църква при управлението на Салазар (1928–1968 г.)	383
J. Mitev. The Portugal Church under Salazar’s Rule (1928–1968)	383

Анка Игнатова. За дигитализацията на българското културно-историческо наследство	390
A. Ignatova. About the Digitalization of the Bulgarian Cultural and Historical Heritage	390
Емил Стоянов. Организирана престъпност	403
E. Stoyanov. The Organized Crime	403
НАПРАВЛЕНИЕ “География, икономика, геополитика. Методика на обучението по география”	411
Галин Петров, Маринела Агаларева. Оценка на факторите за развитие на ерозионните процеси в централните части на Дунавската равнина	411
G. Petrov, M. Agalareva. Evaluation of factors for development of erosional processes in the Central part of Danube Plain	411
Николай Мончев. Управление на природните ресурси чрез оценяване на антропогенезацията	425
Nikolay Monchev. Management of natural resources by evaluation of the anthropogenization	425
Сафиулина Р. М., Р. Г. Сафиулин. Концепции пространствено развития: ТПК и географически кластери	433
Сафиулина Р. М., Р. Г. Сафиулин. Концепции на пространственото развитие: ТПК и географските кластери	433
Д. А. Гайнанов, И. А. Тажитдинов. Система показатели оценки уровня социально-икономическо развитие територии	442
Д. А. Гайнанов, И. А. Тажитдинов. Система на показателите за оценка на нивото на социално-икономическо развитие на териториите	442
Светлана Александровна Щербакова. Гендерные различия как фактор территориальной организации международного туризма	450
Светлана Александровна Щербакова. Джендър различията като фактор за териториалната организация на международния туризъм	450
Пламен Парашкевов. Основни направления на трансграничното сътрудничество на България	456
P. Parashkevov. Main Trends of the Bulgarian Cross-Border Cooperation	456
Иван Марков. Винен туризъм: същност и основни форми на проявление	465
I. Markov. Wine Tourism: Essence and Main Forms of Manifestation	465
Никола Тодоров, Мария Петрова. Разширяване на рекреационно- туристическата зона на Велико Търново на запад от долината на река Янтра	472
N. Todorov, M. Petrova. Enlarge the Limits of the Tourism in Veliko Turnovo to the West of the Yantra Valley	472

Стела Дерменджиева, Красимира Мутаfoва. Река Дунав – “наша” историко-географска културна граница?	479
S. Dermendzhieva, K. Mutafova. The Danube – „Our” Historical-geographical Cultural Border?	479
Мария Иванова. Ролята на географията при изучаването на етническите общности	497
M. Ivanova. The Role of Geography in Studying Ethnic Communities	497
Румен Янков. Аспекти на географското изследване на социалното неблагополучие	501
R. Yankov. Aspects of Geographical Study on Unfavorable Social Conditions	501
Димитър Симеонов. Аспекти на демографските процеси в България сред 1989 година	512
D. Simeonov. Aspects of the Demographic Processes in Bulgaria after 1989	512
Атанас Дерменджиев. Регионални различия в Република Башкортостан. Икономогеографски анализ	522
Atanas Dermendjiev. Regional Differences in Republic Bashkortostan. Economic and Geographical Survey	522
Слави Димитров. Източен Тимор – политикогеографска характеристика	529
S. Dimitrov. East Timor – Political and Geographical Characteristics	529
Петя Събева. Хоспитирането като конструкт от модела за обучение на студентите – бъдещи учители по география	537
P. Sabeva. Guided Observation as a Part of the Training Model of Students – Future Geography Teachers	537
Стела Дерменджиева, Боянка Димитрова. Проектно базирано обучение по география и икономика	554
S. Dermendjieva, B. Dimitrova. Project-based Learning of Geography and Economics	554
Ралица Къцаркова. Фактори за развитие и пространствена организация на образователната система в община Велико Търново	573
Ralitsa Katsarkova. Factors for the Development and the Territorial Organization of the Educational System in Veliko Tarnovo Municipality	573
Съобщения	586
Karim Abdelghani. The Gothic Cultural Presence in Late Antique Egypt	586
К. Абделгани. Готското културно присъствие в късноантичен Египет	586